

AMMPARO

Accompanying Migrants with Protection, Advocacy, Representation and Opportunities

ADVOCACY PRIORITIES

The Evangelical Lutheran Church in America (ELCA), one of the largest Christian denominations in the United States, has a strong history of working with migrants and refugees. In 2016 the ELCA Church Council passed the AMMPARO strategy as a commitment to strengthen our accompaniment of migrant children and families in the U.S., in-transit and in their countries of origin.

Along with ministries in the U.S., our church supports projects led by churches and partner organizations that serve vulnerable children and families in the Central American countries of Guatemala, El Salvador and Honduras (known as the Northern Triangle). Through these relationships, we bear witness to the conditions that affect far too many communities and we work together with our partners and companion churches to find solutions that will acknowledge the humanity in all of God's children.

The AMMPARO network has identified four priorities to guide our advocacy work regionally. These priorities are based on the needs of the communities we accompany and serve.

1 STRENGTHEN THE SYSTEMS THAT PROVIDE PROTECTION FOR PEOPLE FLEEING VIOLENCE, AND HOLISTIC, SUSTAINABLE REINTEGRATION FOR DEPORTED MIGRANTS THROUGHOUT THE REGION.

Central Americans who fear for their lives have the legal right to seek protection in the U.S. or other countries. As our neighbors in Central America are forced to flee their communities because of violence or economic or environmental reasons, **we advocate for laws that provide vigorous protection for unaccompanied children and families, asylum seekers and refugees.**

2 DEFEND THE RIGHTS OF MIGRANTS BY HONORING INTERNATIONAL HUMAN RIGHTS PRINCIPLES.

Scripture calls us to respect the human dignity in all because we are all God's creatures. Honoring this, **we continue to uplift voices of migrant communities and work to ensure that the complex and brave stories of our migrant neighbors are heard by decision-makers.**

3 ADDRESS THE ROOT CAUSES OF INTERNAL DISPLACEMENT AND FORCED MIGRATION IN THE NORTHERN TRIANGLE.

Migration is a symptom of deeper economic and social issues. Central American children and families flee their communities every day due to violence, economic hardship or environmental disasters. U.S. policies and assistance should help address the issues that force people to leave their communities. **We advocate for U.S. policies that provide safe, sufficient and sustainable livelihoods to our Central American neighbors.**

4 CREATE AWARENESS OF THE LINK BETWEEN FORCED INTERNAL DISPLACEMENT AND IRREGULAR MIGRATION.

Thousands of Central Americans have been forced to flee their homes and seek safety elsewhere in their country. This internal displacement causes family separation and hardship, and is often the first step people take before leaving their countries altogether. Failure to acknowledge and address internal displacement leads to people having to face increased danger. **We advocate for U.S. funding to address internal displacement and provide protection for those who need it.**

AMMPARO

Acompañando a Migrantes con Protección, Incidencia, Representación, y Oportunidades

PRIORIDADES DE INCIDENCIA

La Iglesia Evangélica Luterana en América (ELCA, por sus siglas en inglés), una de las denominaciones cristianas más grandes en Estados Unidos, tiene una historia significativa de trabajar con migrantes y refugiados. En el 2016, el Consejo de Iglesias aprobó la estrategia AMMPARO para reforzar nuestro compromiso al acompañamiento de niñas(os) y familias migrantes en EE.UU., en tránsito y en sus países de origen.

Junto a los ministerios en EE.UU., nuestra iglesia apoya a proyectos encabezados por iglesias y organizaciones colaboradoras que dan servicios a niñas(os) y familias vulnerables en los países centroamericanos de Guatemala, El Salvador y Honduras (conocidos como el triángulo norte). A través de estas relaciones, podemos dar testimonio sobre las condiciones que afectan a estas comunidades y trabajar juntos con organizaciones e iglesias para encontrar soluciones que reconocen la humanidad en todos los seres de Dios.

La red de AMMPARO ha identificado cuatro prioridades que guían nuestra incidencia política regionalmente. Estas prioridades están basadas en las necesidades de las comunidades que acompañamos y servimos.

1 FORTALECER LOS SISTEMAS QUE PROVEEN PROTECCIÓN A LAS PERSONAS QUE HUYEN DE LA VIOLENCIA, Y SISTEMAS HOLÍSTICOS Y SUSTENTABLES DE REINTEGRACIÓN PARA MIGRANTES EN LA REGIÓN.

Personas centroamericanas que temen por su vida tienen el derecho legal de pedir protección en EE.UU. y otros países. Mientras nuestros vecinos en Centroamérica sean forzados a salir de sus comunidades por situaciones de violencia, económicas o ambientales, **incidiremos por leyes que den protección rigorosa a niñas(os) no acompañadas(os), familias, personas pidiendo asilo y refugiados.**

2 DEFENDER LOS DERECHOS DE LOS MIGRANTES SEGÚN LOS ESTÁNDARES INTERNACIONALES.

La biblia nos llama a respetar la dignidad humana de todos porque todos somos criaturas de Dios. Honrando este llamado, **seguiremos elevando las voces de comunidades migrantes y trabajando para asegurar que las historias complejas y llenas de valor de nuestros vecinos migrantes sean escuchadas por las personas que toman decisiones sobre las leyes que afectan a los migrantes.**

3 ABORDAR LAS CAUSAS PRINCIPALES DEL DESPLAZAMIENTO INTERNO Y LA MIGRACIÓN FORZADA DEL TRIÁNGULO NORTE.

La migración es un síntoma de problemas sociales y económicos más profundos. Niñas(os) y familias centroamericanas huyen de sus comunidades todos los días por violencia, dificultades económicas y desastres ambientales. La política pública de los EE.UU. y cualquier asistencia a los países centroamericanos debe ayudar a abordar las razones principales que obligan a las personas a salir de sus comunidades. **Incideiremos por leyes estadounidenses que ayuden a proveer vidas seguras, dignas y sostenibles para nuestros vecinos centroamericanos.**

4 CREAR CONCIENCIA SOBRE EL VÍNCULO ENTRE EL DESPLAZAMIENTO INTERNO Y LA MIGRACIÓN IRREGULAR.

Miles de centroamericanos han sido forzados a salir de sus casas y buscar un lugar seguro en otra parte de su país. Este desplazamiento interno causa que familias se separen y que individuos sufran, y es un paso común antes de que las personas deban salir de su país. La falta de reconocimiento y abordaje del desplazamiento interno causa que individuos tengan que enfrentar cada vez más riesgos. **Incideiremos para que se asignen fondos de EE.UU. a Centroamérica para ayudar a abordar el desplazamiento interno y proveer protección a aquellos que lo necesiten.**